

# EL CORREO DEL ATLANTICO

SEMENARIO DE INTERESES LOCALES

DIRECTOR:

Ricardo Villafranca  
Apt. 956 - San José

Número 4

30 de Abril de 1949

Año 1

LIMON  
COSTA RICA

## LA VUELTA DEL PAIS A LA NORMALIDAD

**Se iniciará la constitucionalidad de la República con el Gobierno del Sr. Ulate.**

Distanciados de los hombres de gobierno, porque nuestra ideología política nos coloca en la acera de enfrente, en nuestra calidad de simples espectadores contemplamos el desarrollo de la escena, y podemos casi predecir que, el gran final será, como en toda obra, sino de la aprobación unánime, por lo menos de la mayoría del público.

Pensamos, desde que la revolución triunfó, que el paso más conveniente para la república, sería el que diera el Sr. Ulate, para asumir el mando a la mayor brevedad.

Si la Junta de Gobierno se hubiera concretado a convocar a la Constituyente, manteniendo

en vigencia la Constitución del 71, mientras se emitía la nueva Carta Magna, y hubiese depositado el Poder Público en manos del Presidente Electo, a raíz de las elecciones de dicha Asamblea, muchas amarguras, posiblemente, se habrían evitado, no sólo la Junta sino también la familia costarricense.

Es casi seguro que, consolidado el gobierno del Sr. Ulate en forma constitucional, eliminados los Tribunales especiales o «de Excepción», como los llama el Ilustre juriconsulto don Niceto Alcalá Zamora, desnacionalizada o no nacionalizada la banca, ausente el impuesto

*Pasa a la Página 4*

**Mayor divulgación y popularización de las labores del Instituto de Turrialba sería de desearse**

**Por qué no crear algunas becas para iniciar a la juventud limonense en la ciencia de la Agricultura Tropical?**

**Que se establezca un departamento semejante al de la Escuela de Agricultura que la U. F. Co. mantiene en Honduras.**

El Instituto de Turrialba que si bien es cierto debe su creación y mantenimiento a las cuotas con que contribuyen varias naciones americanas, también lo es que a nuestro país, vale decir, a los contribuyentes cos-

tarricenses, le es deudor de fuertes sacrificios.

Su labor, de la cual poco o nada trasciende al público, puede decirse que es silenciosa e invisible. Cada año vienen unos señores de diferentes partes de la América Latina, se reúnen en la sede del Instituto con otros señores norteamericanos, y al finalizar una serie de sesiones, a las que casi no se invita a ningún agricultor del país, se vuelve cada mochuelo a su olivo, y se nos dice por la prensa que han terminado las conferencias que fueron importantísimas.

Ultimamente han adquirido la finca La Lola, cerca de Madre de Dios. Notamos que ahí existe una muy buena casa, un bello jardín, y algunas parcelas de cacao que pareciera estar sometidas a algún experimento. Todo esto lo hemos visto desde la ventanilla del tren.

El Instituto de Turrialba no lo conocemos, porque desgraciadamente el tren pasa muy lejos de este Sancto Sanctorum.

Pensamos que el Ministerio de Agricultura podría interesar-

## Se pretende provocar una baja artificial en el precio del Cacao

**Procedimientos censurables de algún comerciante.**

Desde hace algún tiempo viene alguien publicando una serie de noticias alarmantes en uno de los diarios capitolinos, con el censurable objeto de producir una nueva baja en el precio del cacao.

En días pasados, cuando el precio en Nueva York era de \$ 18.65, anunció el «alarmista» que la cotización era de sólo \$ 15.00.

En otra ocasión nos advirtió que no había mercado para nuestro producto en Norte América.

Y en el número del 22 del cte. mes nos viene con la em-

*Pasa a la página 2*

## PROYECTO PARA FINANCIAR A LOS PEQUEÑOS PRODUCTORES de BANANO

**Ya esta listo para ser presentado al nuevo Congreso Constitucional en sus primeras sesiones.**

Tenemos la satisfacción de anunciar que el proyecto de ley para financiar a los pequeños cultivadores de banano, ha sido ya redactado y se encuentra listo para presentarlo al nuevo Congreso Constitucional en sus primeras sesiones.

El autor de este plan, nuestro director, abraza la esperanza de que sea acogido por la di-

putación limonense y de que merezca los honores de la aprobación de la Cámara, ya que no significa sacrificio alguno para el Estado, y así se traducirá al realizarlo, en fuente de riqueza y por ende de producción de divisas para el país.

En su oportunidad será publicado íntegramente, y sometido a la consideración de los limonenses.

## Los casuchones escolares de Limón necesitan repararse

### El Colegio de Segunda Enseñanza precisa un edificio apropiado

**Para ese objeto la Junta de Educación podría ceder al Estado el Lote que posee frente a los "Baños"**

Leímos hace poco que la Junta de Gobierno, por medio del Ministerio respectivo, había acordado invertir ₡ 100.000 en reparaciones del edificio donde se aloja el Colegio de Segunda Enseñanza de nuestra ciudad.

Ignoramos quien sea el propietario de esa casa; pero nos parece que si han de gastarse cien mil colones en repararla, lo que equivale a dejarla como nueva, sería preferible hacer un pequeño edificio y completar la suma para erigir un edificio apropiado.

La Junta de Educación posee un lote perfectamente acondicionado y céntrico, frente al mar, para levantar ahí un colegio de dos o tres pisos con todas las comodidades modernas.

Podría hacerse algún arreglo con la Junta para su adquisición.

Nos referimos al lote situado frente a los «Baños» y que colinda al Sur con la residencia del Lic. del Barco y al Oeste con la Fábrica de Hielo de los señores Garrón.

En cuanto a las casas de escuela, ese es otro cantar. Todas necesitan acondicionarse debidamente.

Si no se consiguen fondos con el Gobierno, por qué no organizar kermeses, veladas, algunas funciones de cine, bajo los auspicios de los teatros locales, dirigidas por el Personal Docente de la ciudad, integrado por muy entusiastas elementos.

Con gusto colaboraremos en nuestras columnas.

## DRINK COLA GARRON

The drink which refreshes  
and nourishes

LIMON APARTADO 430

LIMON POST BOX 430

## MARIA G. DE LEON

Se compra COCOS, CACAO y COPRA

Los mejores precios de plaza  
— Consulte antes de vender —

**We buy coconuts - Copra and cocoa**

The best prices paid. Consult us before you sell.  
We do all kind of business

Situated between Mr. Phillip Booth's Bakery and  
Panadería Costarricense

El mejor surtido de calzado para sus niños, señoras y caballeros, de trabajo y los más finos, a los precios sin competencia en la

# Tienda HOLLYWOOD

— DE —

# SALOMON BERENZON

**Visítenos y se convencerá**

### Se pretende prov...

*Viene de la página 1*

bajada de que «Prácticamente están paralizadas las exportaciones de cacao», y además nos cotiza un precio de \$ 17.00.

Es posible que el autor de estas noticias truculentas tenga interés en comprar «barato» alguna partida para la exportación.

O talvez sea alguno de los exportadores que lo sorprendió la baja con gran cantidad de

cacao en bodega, comprado cuando valía ₡ 175 y ₡ 200 el quintal y quiere ahora rehacerse en algo de sus pérdidas.

De todas maneras, si esta campaña desconsiderada y desleal continúa, publicaremos en nuestro próximo número el nombre de quienes están haciendo estas publicaciones tendenciosas, para evitar que los productores se dejen sorprender.

### Mayor divulgación y popu...

*Viene de la página 1*

se con el objeto de que se instalara en el Instituto, sea en Turrialba, o sea en La Lola, una Escuela Práctica de Agricultura Tropical, subvencionada, si fuere del caso, por el Gobierno, y que las Municipalidades de la Provincia de Limón, cooperen, en la medida de sus posibilidades, creando cierto número de becas para los jóvenes que habiendo cursado la primera enseñanza, o por lo menos, los tres primeros años de la Segunda, se dediquen a ese estudio especializado, y de gran porvenir para nuestra zona.

Ahí tendríamos un vasto campo de acción para nuestra juventud. Costa Rica es un país de agricultores, pero casi nadie es un experto en esta ciencia. Es raro el costarricense que al

dar sus calidades, no dé como oficio habitual el de agricultor; pero agricultores fusil de chispa, de los que siembran maíz con espeque y lo degranar con olote; curan la picada de araña con orines, y el tórsalo con unto de carreta.

Necesitamos que nuestros muchachos se especialicen en el cultivo del banano y del cacao; de las plantas oleaginosas, del abacá, cocos, frutas cítricas; que sean expertos en ganadería y en sus diversas ramificaciones: lechería, fabricación de quesos y mantquilla, etc; que estudien forestación, industrialización de las maderas, y en general, de todos los productos que nuestra pródiga zona nos

*Pasa a la página 4*

## EDITORIAL

## NUEVOS RUMBOS

Don Otilio Ulate y don José Figueres han notificado al país que la crisis política se ha solucionado a base de un plan confeccionado por el primero y aceptado por el segundo y que consiste en:

- 1) Formular la nueva Constitución,
- 2) Elegir el nuevo Congreso ordinario,
- 3) Iniciar el gobierno del señor Ulate el próximo 8 de Noviembre.

De estos tres puntos, todos de capital importancia para la ciudadanía costarricense, consideramos digno de mayor atención el segundo, o sea la elección del Congreso Constitucional.

La verdadera base sobre que ha de construirse la Segunda República es en realidad, el Poder Legislativo.

De él emanarán, no solamente las leyes que han de regir y regular la vida de la República, sino también los jueces y magistrados que habrán de aplicarlas.

Es indiscutible, entonces, que la ciudadanía debe aprestarse para concurrir a las urnas electorales preparada para llevar al Congreso los elementos idóneos, mejor preparados (si cabe la redundancia) patriotas por los cuatro costados, sólidos como la roca en sus principios políticos, intransigentes en las componendas, inconquistables en las trincheras de su ideología.

Hay un sector considerable del pueblo que permanece indiferente a los acontecimientos políticos. Sufre aún el «shock», que dicen los cirujanos modernos, de la lucha recién pasada. Estos elementos quedaron anonadados, perdidos, desorientados oyendo, viendo y callando.

Son todos costarricenses: industriales, agricultores, comerciantes, sacerdotes, médicos, profesionales en general, campesinos, en fin, hombres representativos de todas las actividades del trabajo.

Su crimen fue pertenecer a un partido político mal dirigido, y haber sido leales, firmes y constantes a su candidato y a su programa ..... y haber perdido.

Estos ciudadanos tienen el derecho y el deber de reintegrarse a la vida cívica del país. Su contingente lo necesita la nación, y le es indispensable al nuevo gobierno que se iniciará el 9 de noviembre próximo, para sentirse respaldado por la totalidad de la opinión pública.

Para que la administración del señor Ulate produzca los frutos que él y nosotros ansiamos, es necesario que el gobernante cuente con la gran mayoría del respaldo popular.

Que en el nuevo congreso tengan representación todas las tendencias políticas, que legalmente estén facultadas; que vayan ahí vencedores y vencidos con una sola finalidad: el engrandecimiento de Costa Rica.

Que salgan de su recinto, el Armisticio General; la derogatoria de la Nacionalización de los Bancos; la remoción absoluta y eterna de los Tribunales de Excepción (Especiales); las leyes económicas que saquen al país del marasmo en que está atascado, las disposiciones que hagan resurgir a nuestra decadente agricultura; en una palabra, el empuje moral y material que necesitan todas las actividades de trabajo, hoy paralizadas en un letargo lastimoso.

## Circular a los Sacerdotes y Fieles del Vicariato Apostólico de Limón

Carísimos Hermanos y muy amados hijos en nuestro Señor:

Por esta Circular comunicamos a todos nuestros fieles que, por Decreto de la Sagrada Congregación de Seminarios y Universidades del 22 de febrero de 1949, el Santo Padre se dignó nombrarnos "Visitador Apostólico de los Seminarios y Colegios Católicos de Honduras".

Obedeciendo a esta disposición del Vicario de Cristo hemos aceptado este cargo y tendremos que trasladarnos en la primera semana de mayo a Honduras para empezar nuestras actividades.

Para gobernar el Vicariato Apostólico durante nuestra ausencia y mientras la Sta. Sede no disponga de otro modo, hemos designado al R. P. Huberto Althoff, C. M., actualmente Cura y Vicario Foráneo de Limón, nombrándole **Vicario Delegado del Vicariato Apostólico de Limón** con poderes omnimodos en la jurisdicción y el gobierno del Vicariato Apostólico, delegándole todas las facultades y poderes fuera de aquellos que presuponen orden episcopal.

Además para los efectos del Canon 309, § 1, le designamos *Provicario*. Con esto sustituye al R. P. Acosta C. M. el cual renunció por motivos de edad y salud, y a quien damos en esta oportunidad nuestras más sinceras gracias por sus numerosos meritorios trabajos durante veintiocho años en el cumpli-

miento de sus deberes al lado de tres Obispos y Vicarios Apostólicos.

Exhortamos a todos, sacerdotes y fieles, que, así como Nos mismo Nos sometemos de buen grado al mandato de Su Santidad, el Papa, lo aceptéis gustosos obedeciendo al Vicario de Cristo y que todos y cada uno prestéis la obediencia y el respeto a Nuestro Vicario Delegado como si fuera a Nos mismo.

Aprovechamos la oportunidad para dar las gracias tanto a vosotros, los sacerdotes, como a vosotros mis muy amados hijos, por el respeto y el afecto filial que hemos recibido de vosotros durante once años de Obispo en el Vicariato Apostólico. La distancia no borrará el cariño y afecto invariable por la Grey que tenemos que abandonar y que tendremos presente sin cesar en nuestras súplicas para que os conservéis siempre fieles a Cristo y a su Iglesia.

Como prenda de nuestro afecto paternal Os doy a todos mi bendición pastoral en el nombre del † Padre y del † Hijo y del † Espíritu Santo.

Dado en Limón, a diecisiete de abril de mil novecientos cuarenta y nueve.

JUAN

Obispo T. de Latópolis  
Vicario Apostólico; Visitador  
Apostólico.

## The People's House

JACK ORANE SUCS. - Limón

You will need a good article for your money so see us first for the best of everything.

Suitings, dress materials, and all other requirements in Ladies' & Gents' wear prices always to please you.

## La Vuelta al pa...

*Viene de la página 1*

del 10%; desmovilizadas las fuerzas militares (pero de verdad), etc., etc. no habrían habido terreno propicio ni para asonadas revolucionarias, ni para cuarte-lazos frustrados.

El solo anuncio del cambio del régimen actual, provocó el mismo día, una baja de quince puntos en el cambio de la Bolsa Negra; pero al prostergerse la fecha, subió de nuevo.

Conocemos al Presidente Elec-to desde hace muchos años. Compartimos con él los bancos de la Escuela y más tarde los del Congreso; fuimos modestos colaboradores en algunos de sus periódicos, nos ligaron lazos políticos muy estrechos en la cam-paña que prestigió con su can-didatura el gran patricio Lic. don Alberto Echandi, quien de-cía, a raíz de haberse burlado la presidencia, que ésta no valía una sola gota de sangre del más humilde de los costarricenses (o tempora o moris), y aunque diferencia de criterios en el Congreso en algunos asun-tos, nos distanciaron por breves

días, es lo cierto que casi siem-pre coincidimos en nuestros puntos de vista en las cuestio-nes parlamentarias.

Hoy, la política nos ha sepa-rado, colocándonos en campos diametralmente opuestos; pero no nos ciega ni el brillo de las bayonetas, ni los resplandores de los galones, ni el rojo de la sangre vertida, ni las lágrimas que acuden a los ojos al recor-dar los hermanos caídos.

A través de todos estos nu-blados vemos perfilarse la figura de Ulate con delineamientos de nobleza que le dan la figura tí-pica del costarricense tajado a la antigua.

Estamos seguros de que en su pecho no se anida ni el odio, ni el rencor, ni la sed de ven-ganza. Presentimos que su go-bierno será al estilo del que nunca bien ponderado y sabio gobernante, don Julio Acosta, llevó a cabo en los días difí-ciles que sucedieron a la admi-nistración de Tinoco.

Pensamos que a su paso por el poder marcará una era de

## ANNOUNCEMENT

### Gourzong's Radio Repairs and Battery Charging Service

Situated: Below Pension Progresivo in front of Railroad Yard - Limon.

**If a radio is worth repairing it is worth repairing well. It will be a pleasure to call at your office, business place or home and to hear your radio difficulty then take it for repairs and return with it**

— All ready to tune in —

concordia, de reconstrucción de la República en todos sus aspectos: material y espiritual; y que al entregar su mandato a quien le suceda, lo hará, haciéndole honor a sus públicamente defi-nidas aspiraciones, por medio de elecciones pristinas, libres y legales; llevándose consigo a su hogar, la satisfacción del deber cumplido y el aplauso de los costarricenses.

### Mayor divulgación y popu...

*Viene de la página 2*

ofrece, casi sin cultivar.

Agréguese a todo esto el tra-bajo de laboratorio; el estudio de las diferentes enfermedades

que atacan a nuestros siembros, los métodos modernos para combatirlas, y tendremos enton-ces un verdadero Instituto Agrícola que en muy pocos años habrá devuelto al país el sacrificio que ha significado su instalación.

Sería plausible también, una mayor divulgación de las labo-res actuales, en forma de con-sejos, por medio de conferen-cias radiales, boletines, o de viva voz en los centros agrí-colas de la Zona.

Lanzamos estas ideas, como quien riega semilla en campo estéril, con la esperanza de que alguna germine y crezca, aun-que sea para volverla a sembrar.

# PLENTY OF REASONS!!

Why more and more people are buying their food, hardware, plumbing accessories and electrical supplies in

## LA PROVEEDORA

Compare these prices and then you will know why it pays to buy in "La Proveedora"

Cooking Oil	¢ 3.75 bot.	Black Beans	¢ 0.50 lb.	Grape Nuts	¢ 1.60	Evap. Milk, large	¢ 1.20
White Starch	0.60 lb.	Klim, 1 lb. tin	4.70	Sanitone Soap	0.80	Pabium	2.05
Rice	0.60 lb.	Dextro-Malto	4.60	Camay Soap	1.00	Pabena	2.05
Indu Blue	0.10 ea.	Dry Yeast	0.45 oz.	Island Palm Soap	0.85	Tea Balls	0.10
Kerosene	0.45 bot.	Big Oval Sardines	2.50	Jell-O	1.00	Sand Paper	0.15
Red Beans	0.55 lb.	Flour	0.50 lb.	Tabasco Lizano	0.80	Kraft Powdered Milk	4.30

And this isn't all. Visit our hardware department for savings on hinges, hasps, padlocks, nails (¢ 1.40 lb.), carpenters tools, window glass, mirrors, screws, bolts, etc.

And if you are going to paint, don't forget our complete line of paints, enamels, varnish, turpentine, linseed oil, and brushes at the lowest prices quality considered.

And if you live on the «Line» remember our specialty is packing and despatching orders from Limon to Turrialba

For «good things to eat», for prompt, courteous service, try

## LA PROVEEDORA PUERTO LIMON

# THE ATLANTIC POST

WEEKLY WORK OF LOCAL INTEREST

Editor:  
**JOS. A. THOMAS**

Number 4

April 30, 1949

Year 1

Post Office  
Box 199 - Limon

## OUR TASK

FROM OUR DESK

BY THE EDITOR

One of the most pressing needs of our citizens is that of residential houses; not only the scarcity, but we believe it is time that the cause of the tenants or occupants be given assistance by those in high authority. This latter phase we shall treat with in our next issue for it is the cry. «that the new buyers of houses are exacting their pound of flesh».

Furthering our text on the difficult situation to obtain living accommodations, if not before, it was effected visible by the concourse of school children who comprised the almost endless procession in homage to the representatives of the Government and others who were welcomed in Limon on the 11th instant, that the great increase in the population is a factor to be given its deserving thought. These youths are the seedlings of the nation. If their growth is to result in healthy and service able men and women, among other important things which they should enjoy are fresh airy rooms to live in and general healthy surroundings. With the existing living accommodations comprising room space of eight to ten square feet for the occupancy of nine to ten or more members in a family, it is a blessing that serious consequences of diseases and sickness are not in wider spread. On the other we should not be greatly surprised at the very low state of youthful morality. The limitation in habitable space scarcely permits exclusiveness of the prerogative of adults.

In the classrooms the educators are faced with dull and almost incomprehensive scholars to this investigation will disclose that in a majority of case many of the children are crowded into dark rooms which retain disease and germs, thus weakening physical and mental strength.

Without doubt, the condition is remediable if those in authority would see to the establishment of new settlements or in other words see to the construction of houses for tenancy. There are many vacant lots in the city, Barrio Roosevelt, Cieneguita and Portette. Since the owners treasure them as sainted prize, it should be effected compulsory to utilize them for house construction or sale to those who are ready and willing to buy and to erect buildings.

## In The Basket of The Week

For I do nothing but go about persuading  
You all, old and young alike, not to take  
Thought for your persons or your properties  
But first, and chiefly, to care about the  
Greatest improvement of your soul.

(With apology to Socrates)



## The Reverend Father Hubert promoted to the Vicarage of the Diocese

Arising from the Circular of His Lordship, the Bishop of Limon, the Most Reverend Juan Odendahl, C. M., to the Priests and Faithfuls of the Apostolic Vicarage of Limon, we gleam with distinguished pleasure the appointment of the Reverend Hubert Althoff, C. M., the ac-

tual Vicar of the Diocese to the exalted Trust as Vicar-Delegate to the Apostolic Vicariat of Limon with entire powers in the jurisdiction and the government of the Apostolic Vicarage! This appointment as we gather is somewhat temporary and is subjected to the disposition of the Holy See.

## ON THE PLAYGROUND

On the seventeenth the opening exercise of the weekly doubles was presented by the Limon College team and Motive Power Second Division. From the commencement it appeared that the boys of the College have been in deep study with the theory of the game of baseball in view of the fact they demonstrated greater tech-

nique than strength. Manager George Barnett had a good line up. The witty pitching of Harry Kelly enhanced the triumph over the Motives; the scores being four to two.

Old King Sol displayed his graciousness in the afternoon when instead of his «piping»

See page 8

## BROWNE Y ABRAHAMS

Mercaderías en general

Apartado 362

Limón, Costa Rica

VENTA AL POR MAYOR Y AL DETALLE

## SHOP NUMBER 33

IN THE LIMON MARKET  
NORMAN LEWIS

Offers the public of Limón and other places grains in general - Sardines - Other canned meats and fruits at the lowest price

Drop and make your purchase

Un gran 1949 oportunidad para adquirir los servicios competentes de confianza y de muy larga experiencia

## Señor GEORGE LAZARUS D.

Como administrador de propiedades en la provincia de Limón  
Se habla español e inglés

Dirección Postal: - APARTADO 449 - Limón

No olvide que los éxitos comerciales dependen del funcionario

### The population of colour on the Atlantic Zone

— Continued from last issue —

#### THE SCENE WAS CHANGED

The great engineering work, as it is stated changed administrative hands and Mr. Minor Cooper Keith became the principal to accomplish the great work of the railroad construction. Other than certain financial matters which is said to had caused Mr. Keith to petition the British Government to secure West Indian labour to come to his aid, it is safe to say that in the background of his mind was his knowledge that tropical countries are not suited for settlement of Asiatics and Europeans; that they could not give adequate labour services, that they could not bring up families, but that the negroes would adequately fill these requirements under good governments; that the men of colour are capable of growing into industrial forms of civilization;

that negroes can easily adjust themselves under varying economical and social conditions; that they are more submissive to capitalist industrial methods than any other race and that blackmen possess the expansive fertility and colonizing vigour. Their advent to this and other countries afforded the proof of their mettle. Mr. Keith was undoubtedly no stranger to the history of treating on White Administrations of British West Indian Colonies in which the great bulk of the population is of colour and that in no field of human activities is there better industrial virtues and in addition the negro effectual example of the Christian Religion make them, obedient, loyal and respectful to the Government and people with whom they live!

(to be continued)

## LA GARZA

Contiguo al Bazar Limón o sea frente al Mercado

Pase: es su

### REFRESQUERIA

Damas, Caballeros y Jóvenes togozangran por igual con nuestros deliciosos Helados dedsos . calidades, Refrescos especialmente preparados y un varia surtido de Queque

Come in:

### This is your Refreshing parlour

Ladies, Gentlemen and Youths all enjoy Equally our delicious icecream of various flavours, cool drinks and an assortment of cakes.

Administradora: DORA CASSERES

# THE BLUE BAR AND GROCERY COUNTER

(Corner of 4th Avenue & 6th Street)

Limón's most efficient catering spot.  
Our customers and friends know that

The better the liquor  
The better the drink

It is not what you serve, but it is the way  
you serve that counts.

After the day's work. Remember. The blue Bar  
is the bright spot.

We stock barbwire, staples and other items  
of Hardware.

## Contracted Civil Marriage

Last Saturday, a week ago, Mr. Llewlyn Wright Dennis set aside his badge of bachelorhood and so did Miss Lurlene Loaska Manning in a reciprocal manner down the garb of a spinster and with this determination these two young citizens were united in Civil Marriage by His Excellency the Governor of this Province.

In the evening a neatly arranged reception was held at the family residence in Barrio Roosevelt where several prominent citizens poured out their congratulations and heart good wishes to the newly weds. The well spread table was presided over by Mr. Amos G. Hall.

The Atlantic Post wishes Mr and Mrs. Llewlyn Wright the joys of a life of wedlock.

## In Methodist Circle

Tomorrow, Sunday, May 1, and Monday evening there will be special services in the city Methodist Church, the 50th Anniversary celebration. The guest speaker will be the Reverend Robert Eaker, M. A. The public is invited.

EDITORIAL VICTORIA - SAN JOSE

## DOCTOR MIGUEL S. DEJUK

Physician & Surgeon

Tulane University at New Orleans, LA United States of America. — Has transferred his Office to

50 Yards North of the San Jose Post Office

Hours of Consultation: 11 - 12 a. m. & 2 - 5 p. m.

Office: telephone J-6181 — Residence: telephone 4483

# Tome KOLA GARRON

WEAR

# Clifford Steele's Tailor Made Suits

Here are three special reasons why you should

**FIRST:** The high qualities of our Materials

**SECOND:** The neatness of workmanship

**THIRD:** The elegant fitting of our garment  
Which will never get out shape.

Centrally established near the British Vice Consulate  
in the city of Limón.

## El Bufete del Barco & Desanti

Abogados y Notarios

Aviso a sus amigos que el Licenciado Desanti seguirá atendiendo asuntos profesionales en esta ciudad todas las semanas de sábado a lunes inclusive.

Attorneys Del Barco and Desanti use this medium to advise their clients and friends that Attorney Desanti will continue his professional practice in this city, weekly from Monday to Saturday.

Limón, April 1949.

## Easter Programme at 28 Miles

In celebration of the Easter Festivities there was presented a splendid programme in the Baptist Church at 28 Miles on Sunday the 17th

Mr. Lewis Arthurs of 25 Miles effected the introductory remarks. He was listened to attentively and at the close of his address the congregation sung lustily the immortal Sankey - «There is a green hill far away». In turn Mr. Stephen Riley of Bataan presided as chairman; so well known and regarded that no further introduction is necessary.

The reciters were Master Cecil and Zedikian Wynter, Rogelio Forbes, Jasper and Lloyd White, Woodrow Wilson, Ashbourne Robinson, the Misses Lilian Wynter, Doloris Richards, Adasa Allen, Irene Waugh Eloise Hyman and Eskate Addan. Bataan came in for honours with the harmoniously rendered solo by Miss Marva Robinson. The soloists of the district were Miss Christiana Cameron, Mrs. Vicky Wynter and Mr. Cornelius White. The Church choirster contributed gleefully to the event and with Mrs. Mary Bent, the teacher of the day-school as the propellant character in the setting. Mrs. Victor Wynter also merits special mentioning as well as others who have helped to make the entertainment so successful.

Special Correspondent.

## Incredible but it's true

### Kader Store

Has on sale gabardines, assorted in fifteen beautiful colours - At the very amazing price of ₡ 21.00 a pants' cut, our stock is made up of the most attractive and the most durable dress materials for ladies and outfits for men.

**COME IN TODAY  
TOMORROW MAY  
BE LATE**

**The Cheap Store  
LIMON**

B. Lynch in the Hall of the Salvation Army, a concourse of members of the society, mourners and sympathizers accompanied her last remains to their final resting place at the Limón Cemetery. Mr. Peter Muir, the Immediate Past Chairman performed the funeral rites of the Burial Scheme. Many and beautiful floral wreaths were strewn on her grave as a final tribute.

The Atlantic Post tenders its profound condolence to the bereft surviving loved ones.

## The death and burial of Mrs. Amada Morris

By human eyes Mrs. Amada Morris' steps were not in any faltering manner; her voice had held out its charm; she was still with earnest and resolved purpose in life; although experiencing a lengthened period of sickness no fear was entertained that death was hovering, but in the Realm of Divine Wisdom it was decided that she must surrender all that was mortal on the 13th of April of the year in course. Though divine was the call, to her loved one Mr. Edward Arched, her darling daughter Miss Alice Hudson

and others, it was like the raven of dark and remorseful memory which had plunged his beak into many hearts.

The late Mrs. Morris was a native of Saint Mary in the island of Jamaica. She was a character of usefulness; a life invested with solemnity and with upright living significance; tokens which had earned her admiration and endearment. In her lifetime she was a very faithful member of the Port Limon Branch of the Jamaica Burial Scheme and at the close of the religious service by Major Thos.

## Duncan's Furniture

&

## SOUVENIRS

OUR DUTIES. AS WE SEE THEM

Have always been to keep in stock the best and most up-to-date styles of

**HOUSE HOLD FURNITURE  
CARDS AND SOUVENIRS**

For a occasions

Baby strollers · Oil stoves · Toilet articles  
and assortment of thread

What you do not see on display - Please ask us

Centrally located in front of Avelino de la Peña & Cia.  
Store.

## Gran Oportunidad

Si usted necesita los servicios competentes

Confianza distinguida y con larga experiencia como administrador de propiedades en la Provincia de Limón

DIRIJASE:

**GEORGE LAZARUS D.**

# MONTE CARLO

Opposite the old Moderno Theatre

## ANNOUNCES:

The addition of an assorted grocery Section and other first hand necessities. Seeing the inconvenience of the early shoppers in its locality, the doors are now open for Business before Old King Sol washes his face.

**You already know that we stock the best in local and foreign liquors and other drinks**

## On The Play...

From page 5

rays a very mild temperature prevailed.

The diamond was brightened by the new fustian uniform worn by the Cubs and blended with abaca shade regulation-wear of the Bataanites. The Fans seemingly were enraptured with the movements on the diamond. From both supporting camps cheers rang loudly. An equality of playing strength was in display up to the fourth inning, with a single on the score sheets, respectively. Rolando Nicholson the «lefty» pitcher for the Cubs held the boys of the Abaca District under control until in the eighth inning they earned

another run and within that space the Cubs had broken the friendly score; creditably to George Hart who hit a home run in the fifth at a time when one man was on base. Bataan having failed to increase its score in batting the ninth, the Cubs being already in the lead with one run had no necessity to bat in the closing half of the final. It would be a splendid measure to see George Gregory at first base get a bit steadier and also the catcher, Narciso is not very impressive; these two men being at key positions and with the repeated errors nearly cause defeat for their side.

# COCOA BEANS

Productores Unidos de Cacao, Ltda.

(United Cocoa Producers, Ltd.)

Leaders in Costa Rica's  
Cocoa Trade

Main Office in Port Limón  
(The Old Moderno Theatre)

## Service Marks Corner Stone Laying at Salvation Army Boys' Home

There are men whose contributions and services to noble causes distinguished them and by which they can be dubbed the «Aladdin» of their earthly career. Those good deeds not only live after them, but are serviceable as stepping stones for the imprint of their posterity. Major Thos. B. Lynch in his introductory remarks at the service held for the Corner Stone Laying at the Salvation Army Boy's Home on Sunday, eight days ago, told his listeners, and we believe his expressions were sifted through the golden sieve of Truth, that the late Mr. Norman Findlay was a dear friend of the Salvation Army.

Fletcher in his «Suggestive Thoughts» mentioned:

«The happiness of a wealthy man ought not to consist in the good things that he has, but in the use he can make of them».

We had the evidence that Mr. Jack Findlay of Alajuela is steppin gin those footprints left by his late uncle in his having given very valuable contribution to the erection of the Boy's Home and in addition he has travelled from Alajuela to grace the occasion with his presence and to lay a stone in one of the pillars as a memory to his late uncle. There was another fine manifestation of a great esprit by Mr. Jack Findlay as

being the highest bidder for the trowel which was used to lay the mortar to inset the slabs. Mr. Peter A. Muir proved himself a well seasoned actioneer in this novelty associated with the afternoon exercises.

The Major was also loud in his praise and cherished memory of Mr. Jack Orane, deceased, and as a memento to his name, Mr. Leslie Agnus, the genial manager of the Jack Orane Suc's Business, effectively set the stone.

The Honourable Robert C. Johnston, His Britannic Majesty's Vice Consul in Limón, accompanied by his highly esteemed wife, had the distinction to set in the first and principal Corner Stone in the names of the General and Territorial Commander of the Salvation Army. The well known and popular proprietor of the Hotel Hispana - America with his very attractive better half at his side, placed in position the Second Corner Stone.

We speak of Mr. and Mrs. Ernest Cecil Lewis. Mr. Philip Booth a property neighbour and well proven friend of the Army inserted the Third Corner Stone and in the name of the Women's Home League, Miss Winifred Dawkins imbedded the Fourth Corner Stone.

(To be continued)

## La Cia. Agrícola Expendedora, S. A.

Ruega a los bananeros de Línea Vieja:

Que en virtud de las exigencias del mercado norteamericano en cuanto a la calidad del banano, nos es indispensable la cooperación íntegra en cuanto al buen manejo de la fruta y al grado que se pide en los avisos. Esta cooperación muy sencilla y fácil de dar, significará para el productor posibilidades más amplias de ayuda para nuevas siembras.

## Notice to the Banana Cultivators on the Old Line

In view of the fact the North American Markets are exacting on the quality of the banana, it is necessary for us to cooperate in every respect to secure the best grade of fruit when notices are sent out. This cooperation is very simply and can be easily given and will signify for the producers more ample possibilities of help for new plantings.